
ODE OPEN op 25 februari 2025 in Café Old Inn, 
Cadier en Keer. 
 

 
 
Het café was gezellig gevuld en een twintigtal 
aanwezigen werd vaardig door het programma 
geleid door voorzitter Ger Dorlo. Ger is lid van 
het communicatie- en PR groepje dat verder 
wordt gevormd door Ellen Janssen (ja, dochter 
van), Margreet van Belle die een groot 
prikbord maakte waarop onze flyer (een vlaai 
verdeeld in vlaaipunten met de belangrijkste 
items van ODE) en Marijke Ruiter die zich 
heeft geïnstalleerd  om een verslag te maken.  
 
Ellen Janssen interviewt Sander Croes, ons 
nieuwe raadslid.  Wie is hij?  
Apotheker van beroep; afkomstig uit 
Oudewater in Zuid-Holland en afgestudeerd in 
Groningen. Hier verzeild geraakt voor een 
promotieonderzoek en getrouwd met een 
geboren en getogen Limburgse uit Cadier en 
Keer. Dat is ook zijn woonplaats. 
 

 
 
Zijn vakgebied: geneesmiddelen bij kanker. Hij 
werkt vanuit de apotheek van het MUMC+ 

dan ook vooral samen met de oncologen van 
het ziekenhuis. Daarnaast is hij lid van de 
medisch-ethische commissie die bepaalt of 
deelname aan onderzoek in de medische 
faculteit verantwoord is voor de patiënten die 
worden onderzocht.   
In zijn vrije tijd is hij een enthousiaste fietser. 
Niet toevallig dat een van zijn eerste politieke 
activiteiten was het deelnemen aan een 
actiegroep die – met succes- verhinderde dat 
er een verharde fietsroute werd aangelegd 
tussen Maastricht en Vaals. Het beschermen 
en verbeteren van het bijzondere landschap in 
deze streek ziet hij als zijn belangrijkste missie 
voor het raadslidmaatschap.  
Na 1 raadsvergadering is hem al opgevallen 
dat het moeilijk zal worden om een afweging 
te maken tussen strategisch/politiek optreden 
en vanuit je hart, of hoe je er echt over denkt. 
Het fractieoverleg, samen met 
fractievoorzitter Maria Janssen-Rutten en de 
burgerleden Yvonne Engelen en Reinetta 
Roepers, biedt daarbij veel steun. Inhoudelijk 
zitten we op dezelfde lijn, zo heeft hij al 
geconstateerd. Sander wordt veel succes 
gewenst bij het raadswerk!  
 

 
 
Tijd voor de hoofdmoot van het programma:  
 
Wat vindt U belangrijk om te behouden of te 
bereiken in de gemeente Eijsden-Margraten?  
Alle aanwezigen stellen zich kort voor en 
kiezen een vlaaipunt - met het volgens hen 
belangrijkste ‘beleg’ -  op het prikbord dat 
wordt bediend door Margreet van Belle. Zij 
plaatst de vlaggetjes in de punten die worden 
aangedragen.  
Niet verbazend landen de meeste vlaggetjes 
bij de punt Landschap. Maar ook de 



aanpalende punt Wonen scoort hoog, en drie 
vlaggetjes komen terecht op het middelpunt, 
het euroteken, omdat alle punten aan elkaar 
grenzen en met elkaar te maken hebben. De 
open vlaaipunt wordt ingevuld door een 
deelneemster die zich hard maakt voor 
bewonersparticipatie en het doorbreken van 
een dominante bestuurscultuur.  
 

 
 
Over drie onderwerpen werd langer 
doorgepraat. Een ervan is het plan voor een 
KINDCENTRUM  in Cadier en Keer, waarvan 
onduidelijk is waar het zal komen en waarbij 
inwoners niet worden geraadpleegd. Een 
ander heikel punt is de CAMPING die gepland 
is  op de plek van een op te heffen agrarisch 
bedrijf bovenop de heuvel tussen Cadier en 
Keer en Eckelrade, zonder rekening te houden 
met natuur of landschap. Een derde heikel 
punt is het plan Koningswinkel in Margraten 
waar WONINGBOUW de rust van de 
Amerikaanse begraafplaats dreigt te verstoren.  
Het vlaggetje in de lege vlaaipunt heeft een 
relatie met deze drie concrete voorbeelden: 
waar is de inbreng van de burger? Steeds blijkt 
dat er onvoldoende wordt gecommuniceerd 
en staan belanghebbenden buitenspel.  
Wat is hieraan te doen? 
- Blijven aandringen op maximale 

bewonersparticipatie, zoals ook volgens de 
nieuwe Omgevingswet sinds 1-1-2024 is 
voorgeschreven 

- Nauwgezet de acties van het bestuur volgen, 
alert zijn en je kritisch, zo vroeg mogelijk in 
de besluitvorming, opstellen in de raad.  

- De aangedragen onderwerpen moeten 
worden meegenomen door de 
(burger)raadsleden. 

 
Een aanwezig PRO-lid pleit voor het 
samengaan van ODE en PRO. Hoewel 
begrijpelijk is dat nu volgens de raadsleden 
niet aan de orde. Maria Janssen licht toe dat 
waar mogelijk wordt samengewerkt tussen 
alle fracties op basis van inhoud. Daarbij 
vooral met het oog op het gevolgde proces om 
te komen tot een raadsbesluit. Dat is altijd het 
uitgangspunt van ODE.  
In september neemt ODE een besluit over 
deelname aan de verkiezingen van 2026. 
Vanaf dan zal over de politieke toekomst 
worden gesproken. 
Tussentijds komt er een goed bericht van de 
nieuwe penningmeester: de kas is voldoende 
aangevuld voor een rondje van ODE.  
 

 
 
Eijsden, 27-2-2025 
Marijke Ruiter 
 
 


